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Ako neveriacim nehovoriť o
Bohu?
Narazil som na internetovej stránke “cesta+”

na článok ako hovoriť, resp. nehovoriť veriacim
o Bohu… A uvedomil som si, že o tejto téme
som ešte nikdy nerozprával. A pritom je veľmi
dôležitá. Lebo, aj keď sa to na prvý pohľad
nezdá, medzi nami je veľa neveriacich a teraz
myslím aj na pokrstených neveriacich - síce krst
majú, poprípade aj nejaké iné sviatosti, ale tam
to pri nich aj skončilo. Do praktického života
preniklo máločo. A tak vám ako aj sebe
ponúkam tento spracovaný článok.
Čo teda podľa jedného pastora Kila Bakera
nerobíme dobre? Tu je päť hlavných bodov:
1. Veľmi rýchlo začneme posudzovať ich
životný štýl a hovoriť o hriechu
Neveriaci nie sú spasení. Môže nám to pripadať
očividné, ale často venujeme viac času tomu,
aby sme im ukázali ich hriech, než tomu, aby
sme ich nasmerovali k Záchrancovi. „Nie je
tajomstvom, že Boh nechce, aby sme hrešili.
Pozrite sa však na Ježišov život a jeho slová –
záleží mu na tom, aby sa ľuďom hovorilo o
Božej láske k nim viac než o ich nočnom
živote.“ 
2. Podceňujeme ich zranenia, ktoré očakávali,
že Boh uzdraví
Mnohí ateisti prežili ťažké chvíle, keď si mysleli,
že Boh sa na nich vykašľal. Člen rodiny ochorel
a už sa nevyliečil. Ich vzťah sa rozpadol aj
napriek modlitbám. Cirkevné spoločenstvo sa k

nim nesprávalo najlepšie. Nesmieme ich bolesť
zmenšovať ani ju ignorovať. Namiesto toho im
venujme čas a vypočujme si ich trápenia.
3. Nie sme pripravení hovoriť o Cirkvi a
peniazoch
Nemali by sme byť prekvapení, ak neveriaci
nadhodia tému zlého hospodárenia s peniazmi
a chamtivosť v Cirkvi. Počuli o tom už mnoho a
budú sa pýtať aj vás. Pripravte sa na rozhovor o
ich skutočnom účele. „Nie preto, že On by
potreboval naše peniaze, ale preto, že sa
zaujíma, aký je vzťah nášho srdca k peniazom.“
4. Aj keď to nechcú, tlačíme ich do rozhovoru
o Bohu
Baker vraví, že toto bola najväčšia chyba, akej
sa dopúšťal. Vždy, keď sa rozprával s
neveriacimi, snažil sa do rozhovoru vtesnať aj
Boha. „Namiesto toho by sme s nimi mali
rozvíjať vzťahy, kým sa nezačnú pýtať sami,“
hovorí Baker. „Nemali by sme sa pokúšať
vytvárať príležitosti, ale modliť sa k Bohu, aby
nám ich dal.“
5. Namiesto toho, aby sme ich pozvali k sebe
domov, pozývame ich do kostola
Podľa Bakera má väčšina ľudí s pozvaním do
kostola spojené záporné predstavy. Ponúka
nám iný prístup: „Ak chcete, aby naozaj uvideli
Boha a dopočuli sa o ňom skvelé správy, ukážte
im svoj rodinný život a pohostinnosť. Ak im
Boha neukážete pomocou týchto prostriedkov,
ani nepomyslite na to, že ich pozvete do
kostola.“
Myslím, že máme nad čím rozmýšľať… 

(Marek Kunder)



st
ra

n
a 

2

Úloha a hranice rozumu
V ľudskom a duchovnom živote má rozum

podstatnú úlohu. Viera sa nemôže zaobísť bez
rozumu. To, v čo veríme, musíme najviac, ako
je to možné, chápať rozumom. Lebo rozum si
má osvojiť obsah viery. Čím viac budeme
chápať, v čo veríme, tým viac bude viera
naším svetlom a silou. V modlitbe často
dostávame svetlo, ktoré osvetlí náš rozum v
mnohých oblastiach. Pochopíme niektoré
stránky Božieho tajomstva, živšie vnímame
Kristovu osobu alebo pochopíme význam
nejakého textu z Písma. Alebo sa vieme ako
rozhodnúť, ako zvládnuť svoj život v rôznych
okolnostiach, ako poradiť osobe, ktorá nás o
to žiada. Zakaždým, keď je náš rozum takto
osvetlený, je to vzácny dar a treba urobiť
všetko preto, aby sme prežívali svoju vieru
rozumne. Svetlo, ktoré osvetľuje rozum, sa
má žiadať a hľadať a nedá sa to obísť. Lenivosť
rozumu a duchovná sviežosť sú nezlučiteľné.
Treba ale aj uznať, že rozum má svoje hranice.
Je dobré chápať pravdy o Bohu, no musíme si
tiež pripomínať, že všetko, čo vieme o Bohu,
ešte nie je Boh. Boh nekonečne presahuje
všetko, čo môže vnímať alebo odrážať náš
rozum. Nijaká koncepcia Boha nezodpovedá
skutočne tomu, čím je Boh. „Aká hĺbka
Božieho bohatstva, múdrosti a vedomosti!
Aké nepochopiteľné sú jeho súdy a
nevyspytateľné jeho cesty!“ (Rim 11, 33).
Rozum nás môže priblížiť k Bohu, no
neprivedie nás k tomu, čím je Boh skutočne v
sebe samom. To urobí len viera. V určitých
chvíľach môžeme len mlčať a priznať svoju
bezmocnosť. Je to normálne, a dokonca
potrebné, že na našej kresťanskej ceste a
najmä v modlitbovom živote sa rozum ocitá v
akejsi tme. Pokiaľ ide o otázky viery či Božieho

tajomstva, stáva sa, že náš rozum je
plne stratený. Sú to ťažké chvíle, lebo
skutočnosť, že nechápeme, plodí v nás
znechutenie. No je to nevyhnutné.
Aspoň si pripomenieme, že prístup k
Bohu a k hlbokej pravde nám nedáva

rozum, ale viera, a tá nám musí stačiť, hoci
rozum je v agónii. Tieto tmavé obdobia pre
rozum sú potrebné na jeho očistenie a
vycibrenie. V cvičení rozumu, vlastne v túžbe
pochopiť, sa často miešajú veci, od ktorých sa
musíme oslobodiť: od zvedavosti, množstva
pýchy, túžby vládnuť, dominovať, ovládať,
kontrolovať... Myšlienky, úvahy nás môžu
priblížiť k Bohu, ale nemôžu nám dať Boha
samého. Kontakt s Bohom nadväzujeme
prostredníctvom viery, lásky, adorácie.
Citovosť a rozum sú vzácne a užitočné
schopnosti, no nemôžu byť základom nášho
vzťahu s Bohom a modlitbového života.
Jediným základom má byť viera. Keď je
citovosť vyprahnutá alebo rozum slepý na to,
aby sme išli vpred, nám musí stačiť viera.
Viera je slobodná. Vie sa živiť tým, čo sýti city
a osvetľuje rozum, no môže sa bez toho aj
zaobísť. Nezáleží na tom, čo cítime alebo
necítime, čo chápeme alebo nechápeme. Ak
nám citovosť alebo rozum nedávajú Boha, dá
nám ho viera. Stačí urobiť pokorný a úprimný
skutok viery, aby sme sa s Bohom celkom
naisto skontaktovali. Viera, a len ona,
nadväzuje skutočný kontakt so živou
prítomnosťou Boha. Keď všetko ostatné
chýba, viera stačí. Nech sa ti stane podľa
tvojej viery, neustále hovorí Ježiš v evanjeliu.
Citovosť a rozum sú v živote viery dôležité, ale
treba im dať správne miesto. Ľudské
schopnosti zakúšajú chvíle „krízy“ na ceste,
no nie preto, aby boli zničené, ale aby sa
očistili a ich používanie nebolo prekážkou
jednoty s Bohom. Musia prejsť tmou, aby si
navykli na nové a hlbšie vnímanie Boha a jeho
múdrosti. Sme ochudobnení, aby sme sa
obohatili.                           (Dominika Čechová)
Zdroj: Philippe, J.: Modlitba. Škola lásky. 
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1. čítanie: Iz 50, 5-9b
Žalm: Ž 116, 1-2. 3-4. 5-6. 8-9
Ant.: Pred tvárou Pána budem kráčať v krajine
žijúcich.
2. čítanie: Jak 2, 14-18
Evanjelium: Mk 8, 27-35
Krátke zamyslenie na evanjelium: V bežných
rozhovoroch s ľuďmi možno často objaviť
niekoľko očakávaní, ktoré ich privádzajú k
diskusii o Bohu. Tým prvým je zvedavosť, resp.
túžba po nejakom zaujímavom zážitku. Iní ľudia
očakávajú, že Boh vyrieši ich problém. Ďalší sa k nemu pripoja, pretože je to veľký vodca a
oni sa môžu schovať v tieni niekoho mocného. Ale ani jedna zo skupín nehľadá Boha pre
neho samotného. Lenže práve o to ide. A má to aj svoje prekážky. A práve tieto bariéry
deliace človeka od Boha Ježiš odstránil svojou obetou. V tom spočíva mesiášstvo, aby sme
my mali otvorený prístup k Bohu. A Ježiš ukazuje, čo znamená byť blízko Bohu: je to
sebevydanie do absolútnej miery. Toto sebadarovanie robí nielen človek, ale predovšetkým
Boh! Hoci to na prvý pohľad vyznieva ako strašná obeť smrti, v skutočnosti je to jediná cesta
k plnosti života.

Modlitba žaltára a breviára: 4. týždeň

Poďakovanie

Deň úcty obetiam vojny: Veľmi pekne ďakujem všetkým vám, ktorí ste sa zúčastnili
pietnej spomienky na obete vojny na našom cintoríne na Tehelnej ul. ako aj všetkým
zainteresovaným za prípravy, ktoré s tým súviseli.
Procesia na odpustovú slávnosť v bazilike: Veľmi pekne ďakujem všetkým, ktorí ste
prišli na procesiu na odpust Narodenia Panny Márie v bazilike. Zvlášť preto, lebo aj
počasie bolo také neisté, čo sa naplno prejavilo pri našej ceste späť. Zároveň veľmi
pekne ďakujem členom folklórneho súboru Lipovec - chlapcom a dievčatám, ktorí
boli takí ochotní prísť a niesť sochu ako aj kráčať pred ňou. Rovnako asistencii,
fotografkám a mužom, ktorí niesli sochu na striedanie.
Nech vám Boh všetko odplatí a vynahradí tam, kde to najviac uzná za vhodné. 
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VPLYV   ZLÝCH  ĽUDÍ
NA  MANŽELSTVO

Máme možnosť teraz v lete vidieť viac

zatepľovaní domov a to isté máme urobiť
ohľadom manželstva. Je nutné pozisťovať
odkiaľ, z ktorej škáry sála chlad a na tento
problém sa zamerať. Rodičia si musia
uvedomiť, že manželstvom sa ich dieťa musí
od nich odpútať a priľnúť k svojmu
partnerovi, nezhody riešiť v pokojnej
atmosfére a nie posúvaním cez tretiu
osobu. Slobodný kamarát si musí nájsť
primerané aktivity, aby nebol rozvracačom.
Keď v mladosti manželia z egoizmu nechcú
prijať viac detí, v dôchodkovom veku
prežívajú osamotenosť a psychózami môžu
tiež strpčovať život okoliu.
Snúbenci pred oltárom majú dôvod ďakovať
všetkým ľuďom, ktorí im pomohli. Rodičom,
ktorí sa od narodenia s obetavou láskou o
nich starali a iným ľuďom, ktorí obohatili ich
život. Ani v manželskom živote sa nežije
izolovane. Manželia sa stretávajú s
rozličnými ľuďmi, ktorí budú mať vplyv na
ich život. Realita života je však taká, že nie
všetci ľudia spôsobujú manželom dobro. Je

veľa takých, ktorí sa snažia  pokaziť a zničiť
manželské šťastie. Môže sa to nazvať aj zlý
vplyv a škodlivá manipulácia. Niekedy
za nešťastnými osudmi mnohých ľudí vidieť
zlý vplyv druhých. Veľa ľudí, ktorí vstupujú
do manželstva, je na dobrej ľudskej a
morálnej úrovni. Avšak od chvíle, ako sa ich
manželstvo začne sľubne vyvíjať, objavia sa
v ich blízkosti ľudia, ktorí robia všetko preto,
aby im ich šťastie pokazili. Príkladom môže
byť problém alkoholizmu, gamblerstva,
drog, nezriadený život v konkubináte,
nenávisť voči Cirkvi. Za nimi často stojí vplyv
a atak druhých. Podobne je to aj v
náboženskej oblasti. Veľa ľudí nechodí do
kostola aj preto, lebo sa im iní vysmievajú a
oni nedokážu ukázať svoju vieru a
suverenitu. Neraz je to aj tlak na
zachovávanie manželskej vernosti. Manželia
sa pokladajú za primitívnych a
nemoderných, keď zachovávajú vernosť.
Život manželov je v ich vlastných rukách.
Len od nich samých záleží, či bude radostný,
alebo nešťastný. Závisí to aj od toho, čo a
kto má na manželov vplyv. Najlepšiu službu
svojmu vzťahu urobia, keď sa nedajú inými
manipulovať!

(Jozefína Gajdovčíková)                  
Zdroj:  Katolícke noviny č.35,  s.17

Pôst a púť za kňazov

Na slávnosť Sedembolestnej Panny Márie začína na Slovensku 40-dňová reťaz pôstu a

modlitieb za kňazov. V našej farnosti okrem iného sa k tomu pripojíme tak, že na stolíku vo
vestibule máte zoznam 40 dní s dátumom, kde sa môžete zapísať, v ktorý deň si zoberiete
modlitbu a pôst na starosť. Pôst sa odporúča taký ako je napr. na Popolcovú stredu - t.j. iba
raz dosýta za deň a bez mäsa alebo si dajte aj iný, aký chcete. Modlitba je takisto na
dobrovoľnosti, čo si zvolíte. Takisto si môžete zvoliť kňaza, za ktorého to chcete obetovať
alebo za viacerých alebo tak všeobecne za všetkých alebo aj za nové kňazské povolania.
Viac informácií je na dokumentoch na nástenke. Už vopred Pán Boh zaplať v mene všetkých
kňazov za vašu obetu. 
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Divé husi
Keď divé husi odlietajú prezimovať na juh

do teplých krajín, ľahko ich spoznáte podľa
toho, že letia v tvare písmena V. Možno vás
zaujíma, aké tajomstvo sa skrýva za týmto
nezvyčajným usporiadaním. Zistilo sa, že
keď vták máva krídlami, vzdušný prúd, ktorý
vytvára, nadnáša vtáka letiaceho
bezprostredne za ním. Keď kŕdeľ letí v tvare
V, má minimálne o 70 percent väčší dolet,
ako keď by letel každý vták sám.
Podobne je to aj v našom živote. Ak máme
ako ľudia spoločný smer a zmysel pre
vzájomné spoločenstvo, oveľa ľahšie a
rýchlejšie dosiahneme cieľa, pretože sa
navzájom povzbudzujeme a pomáhame si. 
Keď husi stratia tento tvar, každá z nich
náhle pocíti, ako ju brzdí odpor vzduchu.
Rýchlo sa preto snaží znovu sa zaradiť do
pôvodného útvaru a využívať nadnášajúci
prúd vzduchu, ktorý vytvára hus letiaca
bezprostredne pred ňou. Keď sa tá, ktorá
letí ako prvá, unaví, zaradí sa dozadu a
vymení ju ďalšia. Gáganie zozadu
povzbudzuje tie, ktoré sú vpredu, aby si
udržali potrebnú rýchlosť. Keď niektorá hus
ochorie alebo ju zraní výstrel a klesá dolu,
dve iné ju sprevádzajú, aby jej pomohli a
chránili ju. Zostanú pri nej až dovtedy, kým
buď nie je schopná znovu letieť, alebo
nezomrie. Potom sa snažia doletieť do
svojho kŕdľa alebo počkajú na ďalší a
pokračujú s ním.
Podobné nepísané pravidlá by mali platiť aj
medzi ľuďmi. Dobrý vodca má svojim
nasledovníkom cestu uľahčovať a my ho
svojím „gagotaním“ nemáme znechucovať,
ale povzbudzovať. Ak vidíme, že niekto

nevládze, mám zostať s ním a pomôcť mu.
Môj vzťah s Bohom súvisí s mojím vzťahom
k ľuďom. Prehra v jednom spôsobí prehru aj
v tom druhom.

Andrew Murray

Pohľad
Rút Ryanová, manželka slávneho

nadhadzovača v bejzbale Nolana Ryana
spomína na určitý moment, na ktorý sa
tešila pri každom z manželových zápasov
Hovorí:
„Prvýkrát sa to stalo pravdepodobne ešte
na stredoškolskom bejzbale v Alvine v
polovici šesťdesiatych rokov. Potom sa to
pravidelne opakovalo v priebehu ďalších
desaťročí. Hocikedy počas hry sa Nolan zjaví
pri mantineli domáceho hľadiska a pozerá
do tribúny. Hľadá ma. Len čo očami nájde
moju tvár, naširoko sa usmeje a pokýva
hlavou, akoby mi chcel povedať: Si tam. To
som rád. Zakývam mu a opätujem úsmev.
Nolan sa  vráti na hraciu plochu a pokračuje
v hre. 
Je to krátky okamih, ktorý nezachytia nijaké
kamery, nijakí novinári, ba nie je
zaznamenaný ani v nijakých knihách. Pre
mňa je to však z celej hry ten najdôležitejší
moment.“
Tí, ktorí nás majú radi, túžia nám to prejaviť,
venovať nám svoju pozornosť. Platí to
nielen pre manželstvo, rodinu, priateľov ale
aj pre náš vzťah k Bohu. Počas celého dňa, v
tých dôležitých, ale aj bezvýznamných
okamihoch, sa Boh teší, keď sa na chvíľu
zastavíme a vyšleme úsmev smerom k
nemu.
Žena sa usiluje o to, aby sa jej manžel rád
vracal domov, muž zase o to, aby jej bolo
ľúto, keď ho vidí odchádzať.   Martin Luther

(Anna Sabolová ml.)
Zdroj: Život je zaujímavý
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Ako nás pápež zaskočil

Niektoré médiá priniesli správy o tom, že

výzva pápeža Františka prijať utečencov do
farností a rehoľných domov sa v slovenskej
cirkvi nestretla s náležitou odozvou, zaskočila
kňazov, ba dokonca k nej zaujali odmietavý
postoj.
Prvou reakciou predsedu KBS bolo, že treba
urobiť všetko, čo je v našich silách, aby sme
pomohli ľuďom, o ktorých hovorí Svätý Otec.
Hneď v pondelok v spoločných rozhovoroch s
pomocným bratislavským biskupom Jozefom
Haľkom a asi 25 kňazmi sme debatovali o
praktických otázkach spojených s prijatím
utečencov. Nik sa k výzve pápeža nepostavil
odmietavo. Uvažovali sme nad rozličnými
aspektmi jej uskutočnenia. Naši duchovní si
uvedomujú, že nie vždy je možné poskytnúť
ubytovanie priamo vo farských priestoroch,
ale existujú rozličné možnosti, ako sa o
rodiny utečencov postarať - napríklad
zaplatením nájmu a následným poskytnutím
materiálnej pomoci a pod. Kňazi si
uvedomujú aj mnohé ťažkosti a problémy,
nemajú zďaleka odpovede na všetky otázky -
a v tomto duchu sú naozaj niektorí zaskočení
- ale chcú hľadať riešenia. Samozrejme, keď
sa prenesie ťažisko na toto “zaskočenie”, stačí zazvoniť niekde na fare a sústrediť sa na to…
No možno podotknúť, že v obraze “zaskočenia” sa zrkadlí celá utečenecká problematika.
Koľkí z tých, čo o nej píšu, už mali doma utečenca? Kto vie, čo všetko bude potrebné
zvládnuť? Pritom možno dodať, že ak niektorí zostali zaskočení, iní už dávnejšie premýšľali
ako problém riešiť, zapojili sa napríklad do iniciatívy “Kto pomôže?” alebo hľadali vlastné
spôsoby - tak kňazi ako aj jednotliví veriaci. A ani naši zaskočení nezostanú tam, kde sú.
Všetci venujeme pozornosť výzve pápeža. Už dnes takmer všetky farnosti a rehoľné domy
vykonávajú nejakú formu charitatívnej činnosti. Urobili sme prvé kroky vyhláseniami,
letákmi, kázňami, účasťou v diskusiách. Budeme robiť ďalšie. Biskupi budú aj o tejto téme
rozprávať na najbližšom plenárnom zasadaní 21. a 22. septembra v Marianke. 

(dodal František Sokyra)

Pápež vyzval kresťanov na konkrétne
gesto milosrdenstva k migrantom

Vatikán 6. septembra (RV) V túto

nedeľu po poludňajšom stretnutí s
veriacimi na modlitbe Anjel Pána Svätý
Otec František vyslovil silnú konkrétnu
výzvu na všetky farnosti, rehoľné
komunity, kláštory a pútnické miesta po
celej Európe, aby prijali jednu rodinu
utečencov. Odvolal sa na tragédiu
migrantov utekajúcich pred smrťou a na
výzvu evanjelia, aby sme boli ‚blížnymi‘. 
Svätý Otec apeluje na konkrétne gesto v
rámci prípravy na Svätý rok milosrdenstva.
Každá farnosť, každá rehoľná komunita,
každý kláštor, každé pútnické miesto v
Európe nech prijme jednu rodinu, počnúc
mojou Rímskou diecézou. Obraciam sa na
mojich bratov biskupov v Európe, pravých
pastierov, aby vo svojich diecézach
podporili tento môj apel, pripomínajúc, že
milosrdenstvo je druhé meno lásky:
«Čokoľvek ste urobili jednému z týchto
mojich najmenších bratov, mne ste
urobili» (Mt 25,40).



VV čAsEčAsE oDoD 14.09.2015 14.09.2015 DoDo 20.09.201520.09.2015
Upratovanie kostola: Pán Boh zaplať všetkým rodinám, ktoré boli v tomto týždni upratovať
kostol. Na budúci týždeň už prosíme nasledujúce rodiny: rod. Wellovu - Železničná ul., rod.

Šnelcerovu - Ružová ul., rod. Dankovičovu - Prešovská ul. Upratuje sa v sobotu ráno o 800.  
Vedenie modlitieb pred sv. omšami: V týždni od 20.9. – 26.9. vedie modlitby pred sv. omšami
p. Helena Musáková. 

Pobožnosť sv. ruženca: Dnes poobede pobožnosť sv. ruženca bude o 1430 v novom kostole.
Nácvik detského speváckeho zboru: Pozývam všetky decká na nácvik detského speváckeho

zboru na budúcu sobotu klasicky o 1330 v pastoračnom centre.
Jesenné kántrové dni: V tomto týždni budú jesenné kántrové dni v stredu, piatok a v sobotu.
Zá-väzný je 1 deň, môžete si vybrať, ktorý chcete. Obsahom a úmyslom týchto dní je
poďakovanie za úrodu. 
odpustová slávnosť na Dobrej: Všetkých bývalých obyvateľov obce Dobrá nad Ondavou ako
aj ostatných sympatizantov pozývam na odpustovú slávnosť sv. Františka Assiského na

budúcu nedeľu o 1100 na Dobrej na Domaši. Po sv. omši bude spoločenské posedenie s
podávaním obeda. Zároveň si pripomíname 50. výročie zániku obce a 25. výročie
pravidelného stretávania sa. Viac informácií je na dokumente na nástenke. 
Modlitebné stretnutie - večeradlo: Všetkých vás pozývam na modlitebné stretnutie formou
večeradla spojené potom so sv. omšou, ktorú bude celebrovať o. arcibiskup B. Bober. Dané
stretnutie sa uskutoční s novým predstaveným Mariánskeho kňazského hnutia na svete P.
Laurentov Larroquom. Prichádza k nám na Slovensko a stretnutie bude v Prešove vo

františkánskom kostole v sobotu 26.9. o 1600. Viac informácií je na plagáte na nástenke. 
odpust v obišovciach: Už teraz vás pozývam na odpustovú slávnosť v obišovciach, ktorá
bude 4. októbra (nedeľa). Máme objednaný autobus, cena je 5€. Prosím vás, kto má záujem,
buďte takí dobrí sa prihlásiť p. Helene Musákovej. 
Rozpis lektorov:
Povýšenie Sv. Kríža: 18.30 hod. - rod. J. Fenika;
Sedembolestnej Panny Márie: 8.00 hod. - rod. Nutárova, 10.00 hod. - rod. čechova; 
25. nedeľa v cezročnom období: 8.00 hod. - rod. Dzurovčinova, 10.00 hod. - rod. Polákova,
18.30 hod. - rod. Hudákova.  

Kontakty
V prípade akejkoľvek potreby alebo nutnosti zaopatrenia je možné volať na nasledovné

telefónne čísla:
Marek Kunder, farár - 0915 947 309;

Anton Tatarko, kaplán - 0905 514 699;
Pevná linka na faru - 057 4426 286.
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liTURgiCKýliTURgiCKý PRogRAMPRogRAM oDoD 14.09.2015 14.09.2015 DoDo 20.09.201520.09.2015

PPoNDEloKoNDEloK 14.08.201514.08.2015
Povýšenie Sv. Kríža (sviatok)

sv. omša: 1600 (T) 

sv. omša: 1830 (T) 

Poklona Sv. Oltárnej: 1915

UU ToRoKToRoK 15.09.201515.09.2015
SEDEMBOLESTNEJ PANNY MÁRIE -
PATRÓNKY SLOVENSKA (SLÁVNOSŤ)

sv. omša: 800 (T) 

sv. omša: 1000 (T) 

ss TREDATREDA 16.09.201516.09.2015
Sv. Kornélia, pápeža, a Cypriána,
biskupa, mučeníkov (spomienka) 

sv. omša: 1830 (T) 

ŠŠ TVRToKTVRToK 17.09.201517.09.2015 Poklona Sv. Oltárnej: 1730

sv. omša: 1830 (T) 

PP iAToKiAToK 18.09.201518.09.2015 sv. omša: 1830 (T) 

ss oBoTAoBoTA 19.09.201519.09.2015 sv. omša: 1830 (T) 

NN EDEľAEDEľA 20.09201520.092015

25. NEDEĽA V CEZROČNOM OBDOBÍ

sv. omša: 800 (T) 

sv. omša: 1000 (T) 

Pobožnosť sv. ruženca: 1430

sv. omša: 1830 (K) starý kostol 

„Kedykoľvek si myslíte, že máte úplnu pravdu, tak vás nevedie Boh, ale vy sa snažíte
viesť Boha.“ (R. Rohr)


